



ເພື່ອການເຕີຍແຕ່

ເຢຍລະມັນຕົກລົງໃຫ້ທຶນ 4 ລ້ານຢູໂຣ ເພື່ອສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງໃນການຮ່ວມມືດ້ານ ການຄຸ້ມຄອງນ້ຳຂ້າມຊາຍແດນໃນແມ່ນ້ຳຂອງ

ນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ, ສປປ ລາວ, ວັນທີ 02 ຕຸລາ 2018 - ລັດຖະບານເຢຍລະມັນໄດ້ຕົກລົງສະໜອງທຶນ 4 ລ້ານຢູໂຣ (ປະມານ 4,6 ລ້ານໂດລາສະຫະລັດ) ໃຫ້ກັບຄະນະກຳມາທິການແມ່ນ້ຳຂອງສາກົນ ເພື່ອສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງ ໃນການຮ່ວມມືດ້ານການຄຸ້ມຄອງນ້ຳຂ້າມຊາຍແດນ ໃນແມ່ນ້ຳຂອງ.

ການຊ່ວຍເຫຼືອຂອງເຢຍລະມັນແມ່ນແນໃສ່ຍົກສູງການປຶກສາຫາລື ແລະ ການຮ່ວມມືໃນການວາງແຜນ ແລະ ຄຸ້ມຄອງ ຊັບພະຍາກອນນ້ຳຂ້າມຊາຍແດນໃນບັນດາປະເທດແມ່ນ້ຳຂອງຕອນລຸ່ມເຊິ່ງເປັນສະມາຊິກຂອງ ຄມສ ຄື ຣາຊະອານາຈັກກຳປູເຈຍ, ສປປ ລາວ, ຣາຊະອານາຈັກໄທ ແລະ ສສ ຫວຽດນາມ.

ທຶນດັ່ງກ່າວຈະດຳເນີນໄປເປັນເວລາ 3 ປີ ນັບແຕ່ເດືອນ ມັງກອນ 2019 ຫາ ທັນວາ 2022. ການຊ່ວຍເຫຼືອດັ່ງກ່າວ ແມ່ນຈະໄດ້ຖືກຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ໂດຍຜ່ານອົງການຮ່ວມມືວິຊາການຂອງເຢຍລະມັນ (GIZ), ອົງຕາມໜັງສືທາງການ ຂອງສະຖານທູດເຢຍລະມັນປະຈຳນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນສິ່ງທາກອງເລຂາ ຄມສ ໃນອາທິດທີ່ຜ່ານມາ.

“ການປະກອບສ່ວນທີ່ຕໍ່ເນື່ອງຂອງເຢຍລະມັນຈະຊ່ວຍສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງໃຫ້ກັບ ຄມສ ເພື່ອປັບປຸງການວາງແຜນ ແລະ ຄຸ້ມຄອງອ່າງແມ່ນ້ຳແບບປະສົມປະສານ ແລະ ເຊື່ອມສານ ໃນເວລາທີ່ອ່າງແມ່ນ້ຳຂອງຕອນລຸ່ມກຳລັງປະເຊີນກັບການ ພັດທະນາ ແລະ ການປ່ຽນແປງທີ່ໄວວາ” ກ່າວໂດຍ ທ່ານ ຝາມ ຕວນ ຝານ, ຫົວໜ້າກອງເລຂາ ຄມສ.

ທຶນສ່ວນໃຫຍ່ແມ່ນຈະສະໜັບສະໜູນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໂຄງການຮ່ວມມືຂ້າມຊາຍແດນລະຫວ່າງ ສປປ ລາວ ກັບ ຣາ ຊະອານາຈັກກຳປູເຈຍ, ແລະ ຣາຊະອານາຈັກກຳປູເຈຍກັບຣາຊະອານາຈັກໄທ. ໂຄງການດັ່ງກ່າວແນໃສ່ສ້າງຄວາມເຂົ້າ ໃຈ ແລະ ຄຸ້ມຄອງຊັບພະຍາກອນອ່າງແມ່ນ້ຳຂອງ ແລະ ແກ້ໄຂບັນຫານ້ຳຖ້ວມ ແລະ ໄພແຫ້ງແລ້ງ. ໂຄງການເຫຼົ່ານີ້ ແມ່ນ ກຳລັງຢູ່ໃນໄລຍະທົດລອງເຊິ່ງຈະສຳເລັດລົງໃນທ້າຍປີນີ້ ແລະ ໄດ້ຮັບການສະໜັບສະໜູນໂດຍເຢຍລະມັນ ໂດຍຜ່ານກົນ ໄກການໃຫ້ທຶນໃນລັກສະນະດຽວກັນ.

ທຶນສ່ວນໜຶ່ງແມ່ນຈະໄດ້ຈັດສັນເຂົ້າໃນລະບົບການເງິນຂອງ ຄມສ ທີ່ຮູ້ຈັກໃນນາມ “ບ້ວງທຶນສະເພາະ” ເພື່ອນຳໃຊ້ເຂົ້າ ໃນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດກິດຈະກຳພາຍໄຕ້ຍຸດທະສາດ 2016 – 2020 ຂອງ ຄມສ. ລະບົບດັ່ງກ່າວຈະຊ່ວຍໃຫ້ ຄມສ ສາມາດນຳໃຊ້ທຶນເຂົ້າໃນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດກິດຈະກຳບູລິມະສິດ ເຊິ່ງຈະປະກອບສ່ວນໃນການແກ້ໄຂບັນຫາສະເພາະ ໜ້າຢ່າງທັນການ ແລະ ປັບປຸງການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໂຄງການທີ່ເປັນປະໂຫຍດຕໍ່ກັບຫຼາຍກວ່າ 65 ລ້ານຄົນ ໃນອ່າງແມ່ນ້ຳ ຂອງ.

ຄາດວ່າການຮ່ວມມືລະຫວ່າງເຢຍລະມັນ ແລະ ຄມສ ຈະເປັນແບບຂອງການຮ່ວມມືສອງຝ່າຍລະຫວ່າງປະເທດໃນອ່າງແມ່ນ້ຳຂອງໃນການແກ້ໄຂບັນຫາຕົວຈິງຢ່າງມີປະສິດທິພາບໂດຍຜ່ານການຮ່ວມມືລະຫວ່າງ 2 ພາກສ່ວນດັ່ງກ່າວ ຄື ເຢຍລະມັນ ແລະ ຄມສ.

“ການຊ່ວຍເຫຼືອທາງດ້ານການເງິນຂອງພວກເຮົາໃນວັນນີ້ ຈະສະໜັບສະໜູນເພີ່ມເຕີມຕໍ່ຄວາມພະຍາຍາມລວມຂອງຄມສ ໃນການຮັບປະກັນໃຫ້ມີການປົກສາຫາລື ແລະ ການຮ່ວມມືທີ່ເຂັ້ມແຂງ ແລະ ຕໍ່ເນື່ອງລະຫວ່າງປະເທດສະມາຊິກ ແລະ ປົກປັກຮັກສາ ກໍຄືຄຸ້ມຄອງຊັບພະຍາກອນນ້ຳໃນແມ່ນ້ຳຂອງຢ່າງທັນການ ແລະ ໃຫ້ມີຄວາມຍືນຍົງ” ກ່າວໂດຍທ່ານ ເບີຣ໌ທຣອງ ມິເນຍ, ຫົວໜ້າແຜນງານການຮ່ວມມື ຄມສ-GIZ.

ເຢຍລະມັນໄດ້ໃຫ້ການສະໜັບສະໜູນທຶນແກ່ ຄມສ ແຕ່ປີ 2003, ໂດຍໄດ້ໃຫ້ທຶນປະມານ 31 ລ້ານຍູໂຣ ຫຼື ປະມານ 36 ລ້ານໂດລາສະຫະລັດ. ໃນ 15 ປີ ທີ່ຜ່ານມາ, ການສະໜັບສະໜູນຂອງເຢຍລະມັນໄດ້ຊ່ວຍໃຫ້ ຄມສ ສາມາດຈັດຕັ້ງປະຕິບັດກິດຈະກຳຍຸດທະສາດຈຳນວນຫຼວງຫຼາຍ ລວມທັງການປະຕິຮູບດ້ານສະຖາບັນ, ການພັດທະນາພະລັງງານນ້ຳແບບຍືນຍົງ, ການຄຸ້ມຄອງຊັບພະຍາກອນນ້ຳແບບປະສິປະສານ, ການຫລຸດຜ່ອນຜົນກະທົບຈາກນ້ຳຖ້ວມ ແລະ ການປ່ຽນແປງດິນຟ້າອາກາດ.

ສັນຍາການສະໜອງທຶນສະບັບໃໝ່ນີ້ ແມ່ນຄາດວ່າຈະໄດ້ເຊັນຮ່ວມກັນລະຫວ່າງເຢຍລະມັນ ແລະ ຄມສ ໃນທ້າຍປີນີ້.

ໝາຍເຫດ:

ຄມສ ແມ່ນ ອົງການຈັດຕັ້ງລະຫວ່າງລັດຖະບານ ເພື່ອການປົກສາຫາລື ແລະ ການຮ່ວມມືໃນອ່າງແມ່ນ້ຳຂອງຕອນລຸ່ມ, ສ້າງຕັ້ງຂຶ້ນໃນປີ 1995 ອີງຕາມສັນຍາແມ່ນ້ຳຂອງລະຫວ່າງຣາຊະອານາຈັກກຳປູເຈຍ, ສປປ ລາວ , ຣາຊະອານາຈັກໄທ ແລະ ສສ ຫວຽດນາມ. ອົງການດັ່ງກ່າວເປັນກົນໄກລະດັບພາກພື້ນ ເພື່ອການຮ່ວມມືກ່ຽວກັບນ້ຳ ແລະ ທັງເປັນສູນກາງຄວາມຮູ້ການຄຸ້ມຄອງຊັບພະຍາກອນນ້ຳເພື່ອການພັດທະນາທີ່ຍືນຍົງຂອງພາກພື້ນ.

- ຈົບ -

ຂໍ້ມູນເພີ່ມເຕີມ, ກະລຸນາຕິດຕໍ່ :

ທ່ານ ໂສພຽກ ແມ

ເຈົ້າໜ້າທີ່ການຂ່າວສື່ສານ

ກອງເລຂາຄະນະກຳມາທິການແມ່ນ້ຳຂອງສາກົນ

ອີເມວ: sopheak@mrcmekong.org

ໂທລະສັບ: +856-21-263263, ຕໍ. 4070 (GMT+7)

ໂທລະສັບມືຖື : +856-20-77779168

###